
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Dzień dobry Państwu, otwieram posiedzenie Komisji Kultury, Oświaty, Kultury i Sportu. 
Witam bardzo serdecznie członków komisji, witam Państwa Dyrektorów, witam Panią 
Agnieszkę, wszystkich gości dzisiejszego posiedzenia. I szanowni Państwo mamy w tej 
chwili obecnych 10 radnych z 11 albo 11, tak? Jednej osoby jeszcze nie ma. Więc 
oczywiście mamy kworum. Szanowni Państwo, przejdźmy do przyjęcia porządku obrad, 
który został Państwu zaproponowany i wysłany. Czy są być może jakieś propozycje zmiany 
w porządku? Nie widzę. W takim razie porządek uznajemy za przyjęty. Punkt trzeci to jest 
przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji, które odbyło się 21 maja. Protokół Państwo 
również otrzymali. Czy są uwagi do protokołu? Jeżeli nie ma uwag, to protokół również 
uznajemy za przyjęty. Punkt czwarty to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 
rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Tychy wraz ze 
sprawozdaniem z wykonaniem budżetu za rok 2023. I nie powitałem Pana Skarbnika. 
Przepraszam bardzo, na samym początku, a jest Pan kluczową osobą na dzisiejszym 
posiedzeniu. I generalnie tak, ktoś kto trzyma kasę jest zawsze osobą kluczową [śmiech]. 
Panie Skarbniku, bardzo proszę.  
 
Skarbnik Miasta Sławomir Mrugała 
 
Szanowni Państwo, to może tylko dodamy takie ogólne zmiany budżetu. Dochody zostały 
zrealizowane w kwocie 940 080 000,00 zł, przy planie wynoszącym 942 000 400,00 zł, co 
dało prawie 100%, więc dokładnie 99,82%. Z kolei wydatki. Wydatki wykonane w kwocie 979 
100 000,00 zł przy planie wynoszącym miliard 26 milionów, niecałe 400 tysięcy złotych. 
Tutaj procentowo stanowi to 95,4% założonego planu. Przy czym wydatki bieżące zostały 
wykonane w 96 ponad procentach, natomiast majątkowe w 91%. [niezrozumiałe] wykonania 
kwotowo w przypadku wydatków bieżących to było ponad 35 000 000,00 zł, natomiast  
w przypadku wydatków majątkowych ponad 12 000 000,00 zł i z tego ponad 10 000 000,00 
zł to są inwestycje, które, których kontynuacja następuje właściwie w tym roku. Pozostała 
kwota, tam 400 000,00 zł, to są w zeszłym roku oszczędności z zadań, które zostały 
zakończone i rozliczone w roku ubiegłym. Jak wygląda wynik finansowy? Przy planowanym 
deficycie budżetowym na koniec roku w wysokości niecałych 84 milionów złotych, rok 
zamknął się deficytem na poziomie 38 milionów i niecałe 300 tysięcy złotych. Co wynika 
właśnie w dużej mierze z niewykonanych części bieżącego planu. Jeżeli chodzi o przychody 
i tytuły dłużne, to w zeszłym roku planowaliśmy zaciągnąć [niezrozumiałe] w kwocie 
niecałych 90 milionów złotych, ale w związku też z częściowo niewykonaniem wydatków 
zaciągnęliśmy to w transzach o łącznej kwocie 90 milionów. Rozchody zamknęły się kwotą 
20 227 000,00 zł, więc cały plan tutaj został wykonany w 100% i te rozchody dotyczyły spłaty 
kredytów z [niezrozumiałe] i czterech pożyczek zaciągniętych w latach ubiegłych na 
realizację zadań inwestycyjnych. Zadłużenie miasta na koniec 2023 roku wyniosło 138 
milionów i niecałe 300 tysięcy złotych. Nadwyżka operacyjna, którą w rok zamknęliśmy to 
49,5 miliona złotych, natomiast wskaźnik indywidualny, wskaźnik wysokości zadłużenia, 
wyniósł niecałe 3% przy dopuszczalnym wskaźnik do wysokości już 16%. Jeżeli chodzi  
o zakres działania dzisiejszej komisji, to też po krótce wykonanie budżetu tych kluczowych 
działań dotyczących oświaty. Tutaj łącznie wydatki wyniosły i te bieżące i majątkowe ponad 
420 mln zł i plan roczny został wykonany w przypadku oświaty w 97,5%. Jeżeli chodzi  
o nakłady na kulturę fizyczną, to tutaj łączne nakłady to 51 523 000,00 zł i plan roczny 
wykonany w 98,6%. Natomiast wydatki w zakresie kultury i obrony dziedzictwa narodowego 
to niecałe 40 milionów złotych i tutaj wykonany plan roczny wyniósł prawie 100%, 99,6%. 
Jeżeli są jakieś pytania, to proszę.  
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Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Bardzo dziękuję. Czy są pytania z Państwa strony? Nie ma. Mnie jedna rzecz zaciekawiła  
w sprawozdaniu Miejskiej Biblioteki Publicznej, ale nie mamy chyba nikogo z biblioteki. Tutaj 
mamy [niezrozumiałe] należności wymagalnej ze strony czytelników na milion dwieście. Nie 
wiem, czy to są (...)  
 
Skarbnik Miasta Sławomir Mrugała 
 
To są [niezrozumiałe].  
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Właśnie nie wiem, czy to jest wartość niezwróconych książek, czy… Nie wiem jak to 
traktować, ale… Albo to są kary już, tak? Dobrze, szanowni Państwo, jeżeli nie ma (…) 
[niesłyszalne] Tak, tak, proszę bardzo. A, bardzo proszę o włączenie mikrofonu, ponieważ 
jak jest nie włączony się nie nagrywa.  
 
Radna Barbara Konieczna 
 
Tak jest, jeśli chodzi o kulturę fizyczną 98% został wykonany budżet, a te 2% co zostało 
niewykonane? 
 
Skarbnik Miasta Sławomir Mrugała 
  
[niezrozumiałe] w kwocie niecałych 300 tys. zł wydatki bieżące, natomiast 600 tys. zł to jest 
[niezrozumiałe], czyli tak jak mówiłem [niezrozumiałe], które zostały [niezrozumiałe], albo 
[niesłyszalne].  
 
Radna Barbara Konieczna 
 
A jeśli chodzi o oświatę, wiem, że w latach poprzednich mieliśmy problem z dotacją, jeżeli 
chodzi o subwencje, ponieważ nie dostawaliśmy w 100% tyle, ile powinniśmy dostać  
z państwa. Wiem, że jakieś pisma poszły już dawno do Ministra, czy my te pieniądze 
odzyskamy? Jak to wygląda na dzień dzisiejszy? 
 
Skarbnik Miasta Sławomir Mrugała 
 
No niestety pomimo, szanowni Państwo, wzrostu subwencji w każdym roku, no wydatki 
rosną szybciej niż wzrost subwencji. I też tutaj, jeżeli chodzi o zakres wydatków bieżących, 
to co roku to podkreślamy, że niestety dopłata miasta z roku na rok jest coraz większa. Ja 
tylko mogę tutaj... W części opisowej mają Państwo to pokazane, w roku 2022 dopłata 
miasta do zadań oświatowych wyniosła za 2022 niecałe 117 mln zł, a za zeszły rok już 
wyniosła niecałe 132 mln zł. Więc kolejne 15 milionów złotych znowu dostaliśmy jak gdyby  
z środków zewnętrznych na funkcjonowanie oświaty mniej, niż wyniosły no wydatki bieżące. 
To też spowodowane i zarówno wzrostem wynagrodzeń, wzrostem kosztów mediów, no  
i wszystkich innych [niezrozumiałe]. Tutaj niestety [niezrozumiałe] się coraz bardziej 
rozbiegają i coraz więcej [niezrozumiałe].  
 
Radna Barbara Konieczna 
 
Dziękuję.  
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Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Dziękuję bardzo. Nie widzę dalszych zgłoszeń. W takim razie bardzo dziękuję za 
przygotowanie tego sprawozdania. Dziękuję również Państwu Dyrektorom za ten bogaty rok, 
obfitujący w różne wydarzenia, imprezy kulturalne i oświatowe, również sportowe. Chyba nie 
ma takiego dnia w Tychach, w którym by się coś nie działo w miejskich instytucjach. 
Szanowni Państwo, przejdźmy zatem do głosowania. Kto z Państwa jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały? Czy ktoś jest przeciw, czy ktoś się wstrzymał? Wszyscy 
byli za. Jednogłośnie. Bardzo dziękuję. W takim razie przechodzimy do rozpatrzenia 
kolejnych punktów porządku obrad. Punkt piąty to zaopiniowanie projektu uchwały  
w sprawie nadania imienia szkole podstawowej nr 23 w zespole szkolno-przedszkolnym nr  
2 w Tychach. Jest z nami Pani Dyrektor, zapewne coś więcej Pani Dyrektor powie na ten 
temat. Proszę bardzo.  
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik  
 
Szanowni Państwo, wpłynął wniosek wspólny Rady Pedagogicznej, Rady Rodziców  
i Samorządu Uczniowskiego z prośbą właśnie o nadanie imienia szkole podstawowej nr 23, 
imienia Janusza Korczaka i zgodnie z procedurą przedkładamy projekt uchwały do podjęcia. 
Dziękuję.  
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania? Nie ma. W takim razie głosujemy. Kto z Państwa jest za 
pozytywnym zaopiniowaniem. Dziękuję. Jednogłośnie. Punkt szósty to zaopiniowanie 
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 0150/7/7/174/07 Rady Miasta Tychy z 31 
maja 2007 roku w sprawie określenia rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach pomocy 
zdrowotnej dla nauczycieli szkół i innych placówek oświatowych, dla których organem 
prowadzącym jest Miasto Tychy oraz warunków i sposobu ich przyznawania. I tu też jest 
pewna zmiana, doprecyzowanie. Chodzi o pomoc... Zdrowotną, tak?  
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik  
 
Już tłumaczę. Tutaj, co do zasady, te warunki przyznawania się nie zmieniają, 
doprecyzowujemy tylko rodzaje dokumentów, jakie należy do wniosku dołączyć, mając na 
uwadze ochronę danych osobowych, wymogi RODO. Dotychczasowy zapis mówił, że do 
wniosku należy dołączyć m.in. dokumenty potwierdzające przewlekłą chorobę, pobyt  
w szpitalu itd. Zmieniamy ten zapis na zaświadczenie lekarskie potwierdzające leczenie 
związane z przewlekłą chorobą i tak dalej, leczenie specjalistyczne. Chcemy uniknąć 
gromadzenia dokumentacji medycznej, bo uważamy, że to jest nadmiar danych, kart 
wypisowych ze szpitali z mnóstwem wyników badań. Nam to nie jest potrzebne do podjęcia 
decyzji w sprawie przyznania, także zamiast dokumentów będziemy żądać zaświadczeń 
lekarskich. Dziękuję.  
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Dziękuję bardzo. Pytań nie widzę. W takim razie przejdziemy do głosowania. Kto z Państwa 
jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały. Dziękuję bardzo, jednogłośnie. Punkt 
siódmy to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania dyrektorom szkół 
publicznych i przedszkoli zwolnienia od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych w roku szkolnym 
2024-2025. Pani Dyrektor, proszę bardzo. 
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Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik  
  
Jak każdego roku przedkładamy zgodnie z wnioskami złożonymi przez dyrektorów szkół 
wymienionych w uchwale, składamy tutaj projekt uchwały zwalniający tychże dyrektorów  
z obowiązku realizacji godzin dydaktycznych. W tym momencie po prostu cały etat, 
wszystkie swoje godziny pracy mogą poświęcić na zarządzanie placówką. Dziękuję. Mają 
taki przywilej wynikający z karty nauczyciela i kto chce, to wtedy z niego korzysta.  
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Mam pytanie, to jest tak, że samo złożenie wniosku jest wystarczające, czy są jeszcze jakieś 
kryteria, żeby takiego zwolnienia (...)  
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik  
 
Nie ma, karta nauczyciela nie przewiduje żadnych dodatkowych kryteriów. Na wniosek 
dyrektora Rada Miasta może udzielić takiego zwolnienia. 
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
  
Rozumiem, że wszyscy, którzy złożyli takie wnioski są (...)  
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik  
 
Są tutaj ujęci w uchwale.  
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Czy są pytania? Nie ma pytań, w takim razie przejdźmy do głosowania. Kto z Państwa jest 
za pozytywnym zaopiniowaniem projektu. Dziękuję, jednogłośnie. Punkt ósmy, 
zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji szkoły podstawowej dla 
dorosłych wchodzącej w skład Zespołu Szkół nr 5 w Tychach przy ul. Edukacji 11. Proszę 
uprzejmie.  
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik  
 
Szanowni Państwo, ta szkoła podstawowa dla dorosłych już od 1 września 2017 nie 
prowadzi kształcenia z powodu braku kandydatów, mimo że każdego roku jest ogłaszany 
nabór, nie ma zainteresowania tego typu szkołą, więc żeby uporządkować strukturę Zespołu 
Szkół nr 5, proponujemy rozpocząć proces likwidacyjny. To jak wiadomo szkoła bez 
uczniów, więc nie wiąże się to z żadnymi konsekwencjami kadrowymi. 
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Dziękuję bardzo. 
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik  
 
I mamy pozytywną opinię Kuratora Oświaty.  
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Dziękuję. Nie ma pytań, w takim razie głosujemy. Kto z Państwa jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu? Dziękuję, jednogłośnie. Punkt dziewiąty porządku obrad to 
zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Tychy z 22 marca 
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2018 roku w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego prowadzonych przez Miasto Tychy w przedszkolach i oddziałach 
przedszkolnych w szkołach podstawowych. Tutaj mamy zmianę stawki. 
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik  
  
Tak, bardzo proszę o zaopiniowanie, pozytywne zaopiniowanie tej uchwały wraz  
z autopoprawką. W preambule do uchwały jest podany błędny publikator, błędny numer co 
do ustawy o finansowaniu zadań oświatowych, jest 757, powinno być 754, także taka 
poprawka już do biura rady wpłynęła. Sama uchwała zakłada wzrost opłaty za jedną godzinę 
korzystania z wychowania przedszkolnego o 14 groszy i kwota ta jest zgodna  
z obwieszczeniem Ministra Edukacji z 27 lutego tego roku w sprawie wysokości wskaźnika 
waloryzacji oraz maksymalnej opłaty, wysokości opłaty korzystania z wychowania 
przedszkolnego. Obecnie ona od września 2023 wynosi 1,30 zł, od września 2024 
proponujemy te 1,44 zł, mając na uwadze jednak stale rosnące koszty utrzymania placówek. 
Dziękuję.  
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania? Proszę bardzo, Pan Radny Łukasz Drob.  
 
Radny Łukasz Drob 
 
Z czego precyzyjnie, jeżeli chodzi o wzrost tej opłaty wynika wzrost, znaczy jeżeli chodzi  
o samą kwestię, Pani powiedziała wzrost kosztów, czy jest Pani w stanie powiedzieć, które 
koszty najbardziej wzrosły, żeby tą opłatę podnosić? 
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik  
 
Zdecydowanie najbardziej koszty osobowe. Jest to związane ze wzrostem minimalnej płacy. 
Jak również koszty mediów.  
 
Radny Łukasz Drob 
 
Bo tutaj jeżeli chodzi o... Sprawdziłem inne miejscowości, jakie kwoty są w tych 
miejscowościach, w tych miastach i my mamy najwyższą, więc pytanie jest takie, dlaczego 
tak jest?  
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik  
 
Od początku wejścia w życie tych przepisów, mówiących o wprowadzeniu takiej opłaty za 
jedną godzinę, stosujemy tą maksymalną stawkę ogłaszaną przez Minister Edukacji 
Narodowej. Na wstępie była to złotówka. Później był jeszcze jeden wzrost, którego nie 
wdrożyliśmy, bo on był już zupełnie nieznaczący. Od września 2023 prowadziliśmy te 1,30 
zł. Teraz jako, że te koszty bardzo rosną, wprowadzamy te 14 groszy więcej za godzinę.  
 
Radny Łukasz Drob 
 
To w takim razie co robimy, żeby te koszty malały?  
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik  
 
Nie jesteśmy w stanie zredukować kosztów wynagrodzeń, bo poziom minimalnej płacy nie 
my określamy. Przedszkola to poza nauczycielami, którzy też teraz nie na skutek naszych 
decyzji mieli dość spore podwyżki wynagrodzeń, jak również pracownicy obsługi, którzy są 
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liczną grupą w przedszkolach, pomoce nauczyciela, woźne, oddziałowe, kucharki, pomoce 
kuchenne. No tutaj też był bardzo duży wzrost wynagrodzeń z uwagi na wzrost płacy 
minimalnej.  
 
Radny Łukasz Drob 
 
Znaczy moje pytanie było w stosunku do tego, dlaczego w innych miastach, raczej nie 
wszystkie miasta, znaczy większość tych miast, które oglądałem, no tej stawki najwyższej 
nie miało. Więc tutaj już kwestia tego, gdzie są te nasze koszty stałe?  
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik  
 
Znaczy nie bardzo rozumiem pytanie, gdzie są nasze koszty stałe?  
 
Radny Łukasz Drob 
 
Znaczy, bo zakładając, że w całej Polsce wzrosły te wynagrodzenia i patrząc z perspektywy 
utrzymania tych wszystkich obiektów, jeżeli w innych miastach opłaty są niższe, no to 
pytanie jest, dlaczego u nas są wyższe, jeżeli wszędzie wzrosły te opłaty?  
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik  
 
Ja wiem, że są miasta, które na początku w ogóle nie wprowadziły tej opłaty albo 
wprowadzały ją na poziomy 50 groszy. My tutaj po przeanalizowaniu kosztów i wpływów 
dochodów do budżetu miasta uznaliśmy jednak, że jest to zasadne, żeby taka 
powiedziałabym symboliczna opłata za korzystanie powyżej tych 6 godzin, bo przepraszam 
5 godzin, bo 5 godzin jest bezpłatne, zagwarantowane w podstawie programowej. Tutaj po 
prostu uznaliśmy, że jest to zasadne.  
 
Radny Łukasz Drob 
 
Czy robili Państwo takie porównanie jak to wygląda w innych miastach, jeżeli chodzi o tą 
stawkę?  
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik  
 
Tak, po prostu jest wtedy większa dopłata. Więcej miast musi wyłożyć ze środków własnych.  
 
Radny Łukasz Drob 
 
Pytam o to, czy robili Państwo takie porównanie jak to wygląda np. w miastach ościennych. 
Czy wszyscy mają najwyższą stawkę, czy tylko my będziemy mieć najwyższą stawkę?  
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Znaczy ja myślę, że tu mamy wzrost o 14 groszy, tak, czyli to jest w okolicach 10%. To 
chyba jest mniej niż procentowy wzrost minimalnych wynagrodzeń, a to jest w tego typu 
placówkach zawsze główny koszt do poniesienia, tak, więc tutaj (...) 
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik  
 
Zdecydowanie.  
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Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Myślę, że to jest główny czynnik. Jeszcze jakieś pytanie, tak? Okej, nie widzę więcej pytań. 
W takim razie przejdźmy do głosowania. Kto z Państwa jest za pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały? Kto jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymał? 9 głosów za, 2 przeciw. 
Dziękuję bardzo. Przejdźmy do kolejnego punktu, to jest punkt 10. Zaopiniowanie uchwały  
w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Tychy z dnia 20 grudnia 2018 roku w sprawie 
ustalenia sieci publicznych szkół podstawowych w Tychach i określenia granic ich obwodów 
od dnia 1 września 2019 roku. I tutaj jedna zmiana, tak?  
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik  
 
Tak, tutaj w związku z wyrokiem Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego uchylającym 
zarządzenie zastępcze Wojewody Śląskiego nadające nazwę ul. Jana Brzozy, nazwę 
Balladyna w Tychach w obwodzie szkoły podstawowej nr 17, dokonujemy przywrócenia 
nazwy ulicy z ul. Balladyny na Jana Brzozy. Więc żeby uporządkować zapisy co do granic 
obwodów tej szkoły, cały punkt dotyczące tejże szkoły proponujemy w nowym brzmieniu. 
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Tak, w zasadzie formalnie.  
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik  
 
Także zasadniczo nic się nie zmienia, tylko po prostu nazwa ulicy.  
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Tak. Bardzo dziękuję. Kto z Państwa jest za pozytywnym zaopiniowaniem? Jednogłośnie. 
Dziękuję. I jeszcze jedna, uchwała dotycząca kwestii oświatowych zaopiniowanie uchwały  
w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Tychy z 27 maja 2010 w sprawie kryteriów 
przyznawania nagród dla nauczycieli szkół i placówek prowadzonych przez Miasto Tychy za 
ich osiągnięcia w zakresie pracy dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej. Tutaj też 
zmiana (...)  
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik  
 
Tutaj też jest zmiana taka porządkująca, nie zmieniamy tutaj żadnych kryteriów, zasad 
przyznawania, a jedynie doprecyzowujemy skład komisji opiniującej wnioski o przyznanie 
tych nagród prezydenta. W dotychczasowym brzmieniu mieliśmy tutaj odnośnie związków 
zawodowych zapis, że przedstawiciele związków zawodowych, bez doprecyzowania ilu tych 
przedstawicieli, więc teraz proponujemy zapis po jednym przedstawicielu organizacji 
związkowych, reprezentatywnych w rozumieniu ustawy o Radzie Dialogu Społecznego 
zrzeszających nauczycieli na terenie Miasta Tych. Jest to podyktowane ubiegłoroczną pracą 
komisji, gdzie po prostu z każdego związku zawodowego były po dwie, po trzy osoby. 
Również z uwagi na ochronę danych osobowych, nie może być takiej sytuacji, żeby dowolna 
ilość osób, członków związku przychodziła na tę komisję. Dziękuję.  
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania? Nie widzę pytań. W takim razie kto z Państwa jest za 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały? Czy ktoś jest przeciw? Ktoś się wstrzymał? 
Dziesięć (...) Tak, tak, dziesięć głosów za i jeden wstrzymujący. Bardzo dziękuję Pani 
Dyrektor. Mieliśmy 7 projektów uchwał związanych z oświatą. I jeszcze jeden projekt 
uchwały, dotyczący Muzeum Miejskiego. Trochę wracamy do tematu z przed miesiąca. Tym 
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razem mamy projekt uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargi kasacyjne 
Wojewody Śląskiego od wyroku w WSA w Gliwicach. Wyrok z 22 kwietnia 2024 
stwierdzającego nieważność załącznika do uchwały Rady Miasta z 27 sierpnia 2020 
nadającego nowy statut Muzeum Miejskiemu. Trochę skróciłem ten tytuł. I w maju to my się 
odwoływaliśmy, rozumiem, od tej części, która została uznana za niezgodną z prawem.  
A teraz Wojewoda się odwołuje od tej części, która została uznana za zgodną, tak? Czyli na 
naszą korzyść?  
Dyrektor Muzeum Miejskiego Aleksandra Matuszczyk 
 
Tak. Jak Państwo wiecie, ta przygoda trwa już od listopada 2020 roku. I istotnie jest, tak jak 
Pan Przewodniczący powiedział, przedmiot sprawy jest ten sam, natomiast w tej chwili 
będziemy udzielać odpowiedzi na skargę kasacyjną wojewody śląskiego, bo ta która szła 
pod adresem Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego z naszej strony się już wydarzyła  
o czym zdecydowaliście Państwo uchwałą w zeszłym miesiącu. Ja ze swojej strony tylko taki 
komentarz krótki, ponieważ to jest sprawa, która pochłania bardzo wiele pracy prawników, 
bo to są rzeczywiście bardzo duże analizy. Pytałam naszą radczynię prawną o to czy można 
próbować uzyskać porozumienie w sprawie kształtu tego statutu w warunkach poza 
procedowaniem przed sądem, tylko po prostu usiąść do stołu i spróbować zdefiniować 
kształt tego statutu, czyli przekładając to na rzeczywistość, nie wiem, osób rozwodzących 
się, sporu o ziemię, można zawsze wycofać dokumenty z sądu, w wypadku sądu 
administracyjnego ponoć nie można. Więc po prostu brniemy dalej do jakichś konkursów.   
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Znaczy dalej niż Sąd Najwyższy już nie zabrniemy, więc tu w końcu będzie jakieś 
rozstrzygnięcie. Pytanie czy za rok, czy za dwa. Myślę, że ten etap ewentualnego usiadania 
do stołu to był na etapie już wtedy stwierdzenia nieważności uchwały przez wojewodę 
minęło. Wtedy mogliśmy po prostu zmienić uchwałę.  
 
Dyrektor Muzeum Miejskiego Aleksandra Matuszczyk 
 
No ale byliśmy pewni swoich racji, tak. Te racje swoją opieraliśmy głównie odnosząc się do 
wyższego porządku, bo nasz kształt, kształt naszego statutu był uzgadniany  
z Ministerstwem Kultury i Dziedzictwa Narodowego, czyli nasze wnioskowanie było 
absolutnie proste. Skoro organ nadrzędny w stosunku do nas opiniuje, znaczy narzuca 
schemat, schemat statutu, zachowują się logicznie, implementując go do kształtu naszego 
dokumentu. I absolutnie byliśmy pewni swoich racji, tymczasem istotnie dywagacje, najpierw 
po raz pierwszy Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, potem Naczelnego Sądu 
Administracyjnego, teraz ponownie Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego i wojewody 
pokazują, że sprawa jest dużo bardziej skomplikowana. Nie czujemy się podmiotem, tylko 
przedmiotem tego postępowania, ale tak jak Pan Przewodniczący stwierdził to zapewne 
będzie miał swój finał rozstrzygający i tak jak mówię, będziemy pisać w tej sprawie do Pana 
Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego, bo zauważyliśmy, że ten sam wzór statutu 
został zaimplementowany w co najmniej kilkunastu muzeach w Polsce i nie ma takich, 
znaczy nie, nie rodziło to takiego skutku w postaci oprotestowania przez, więc cały czas 
czujemy, że jest...  
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
To kwestia interpretacji być może. Mamy nadzieję, że naczelny sąd administracyjny bardzo 
szybko wyda wyrok i ten serial się zakończy. Dziękuję bardzo. Proszę bardzo.  
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Radny Łukasz Drob 
 
Gdyby mogła Pani Dyrektor przedstawić jeszcze raz co jest właściwie tym głównym 
przedmiotem tego sporu. bo jak przeglądałem ten statut, to tak właściwie to jest chyba 
kwestia kompetencji dyrektora, jeżeli chodzi o kwestię zarządzania majątkiem muzeum, więc 
tutaj z tej perspektywy patrząc na to te uprawnienia takiego dyrektora mocno wzrastają  
i chyba o to chodzi.  
 
 
 
Dyrektor Muzeum Miejskiego Aleksandra Matuszczyk 
 
Zasadniczy korpus spraw dotyczy przede wszystkim kategorii otwartych katalogów, czyli  
w trzech wypadkach powiedzenia, iż muzeum jest instytucją, która jest instytucją, 
chciałabym być w stronę Pana zwrócona, a jednocześnie w stronę mikrofonu i to się 
wykluczy. Więc po pierwsze sprawa dotyczy tak zwanych otwartych katalogów, tak.  
W trzech obszarach są te otwarte katalogi, które zostały zakwestionowane przez sąd. Po 
pierwsze w stwierdzeniu, że muzeum działa w oparciu o między innymi następujące ustawy. 
To był pierwszy zarzut. Drugi zarzut dotyczył otwartego katalogu, jeżeli chodzi o to co jest 
przedmiotem gromadzonej kolekcji, gdzie znowu użyliśmy kategorii otwartej, mówiąc między 
innymi, wychodząc z prostego założenia. Nie wiem, jeszcze 10 lat temu nie zastanawialiśmy 
się na przykład nad gromadzeniem w kolekcji utworów audiowizualnych, czyli zapisów po 
prostu na płytach CD, na nośnikach typu pendrive czy na przykład zbierania historii 
mówionych. Zostawiliśmy sobie ten katalog otwarty po to, żeby nie zmieniać co chwilę 
statutu. I trzeci obszar to ten, o którym Pan wspominał, czyli dotyczące kompetencji 
dyrektora, one są przepisywane do statutu i tutaj nie ma żadnych zmian. I kolejny temat 
dotyczył prowadzonej dzielności gospodarczej i ostatni dotyczył tego, skąd muzeum może 
czerpać oprócz dotacji podmiotowej, skąd może czerpać środki na działalność.  
 
Radny Łukasz Drob  
 
Ale z tego, co wydaje mi się, że różnica między tymi statutami, o których Pani mówiła który 
był wcześniej, to też polegała na tym, że jednak, no kwestia tego, że jednak ten dyrektor 
może obecnie zobowiązania jednoosobowe zaciągać. Z tego statutu, który był uchwalony, 
tak mniej więcej wynika.  
 
Dyrektor Muzeum Miejskiego Aleksandra Matuszczyk 
 
Czy nie to jest, nie, nie, to jest, nie to jest przedmiotem tego, tego ...  
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Dobrze, dziękuję bardzo. Więcej pytań nie słyszę. W takim razie przejdźmy do głosowania. 
Kto z Państwa jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały? Dziękuję 
jednogłośnie. I w ten sposób zaopiniowaliśmy wszystkie, wszystkie projekty uchwał 
przewidziane na dzisiejsze posiedzenie. W punkcie 13 mamy przyjęcie planu pracy komisji 
na drugie półrocze 2024 roku. Szanowni Państwo ja zaproponowałem taki szkic, możemy 
jeszcze o tym oczywiście dyskutować, na sierpień, gdyby jeszcze w międzyczasie, bo 
Państwo dostali pierwszy projekt, natomiast jeszcze w międzyczasie uzgodniłem z Panią 
Dyrektor Panią Dorotą Gnacik, że w sierpniu jeszcze zamieścimy w planie pracy taki punkt 
związany z Nowym Rokiem Szkolnym i taką drobną statystykę, taka drobna statystyka 
będzie przedstawiona na posiedzeniu komisji o liczbie rodzajów szkół, rodzajów oddziałów 
szkolnych, liczbie uczniów w poszczególnych szkołach i oddziałach. I oczywiście zawsze 
mamy sprawy bieżące w punkcie 2. Na wrzesień przewidziałem działalność Miejskiego 
Centrum Kultury, w tym organizację wydarzeń kulturalnych, a w szczególności kolejnej 

http://bip.umtychy.pl/index.php?action=PobierzPlik&id=505856

Data wygenerowania dokumentu: 2024-09-01 10:20:46



edycji śląskiej jesieni gitarowej. Tutaj dziękuję za otwartość Pani Dyrektor, ponieważ temat 
jest z Panią Dyrektor też uzgodniony. W październiku mamy od Pana Dyrektora zaproszenie 
do Teatru Małego. Zapewne będzie już teatr po remoncie, więc będzie okazja i zobaczyć 
wnętrza, i być może takich, których nie mielibyśmy wstępu na oficjalnym otwarciu i też 
porozmawiać o nowym sezonie jeżeli chodzi o spektakle, repertuar Teatru Małego. Na 
listopad mamy przewidziane przedstawienie i zaopiniowanie projektu budżetu na przyszły 
rok i na grudzień drugie wyjazdowe posiedzenie komisji, tym razem w Muzeum Miejskim  
w Tychach, też na zaproszenie Pani Dyrektor. 
 
 
Dyrektor Muzeum Miejskiego Aleksandra Matuszczyk 
 
Zapraszam.  
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Tak, bardzo już z góry dziękuję. No i pytanie, czy Państwo akceptujecie taki plan, czy są 
jakieś uwagi albo inne propozycje? Nie ma uwag, w takim razie cieszę się, że się, że się 
podoba i że Państwo zaakceptowali i przyjmujemy tak głosowanie. Kto z państwa jest za 
przyjęciem planu pracy? Bardzo dziękuję, jednogłośnie. Dobrze. Sprawy bieżące, wolne 
wnioski. Na pewno muszę wspomnieć w tym punkcie o odpowiedzi, którą przesłał Pan 
Dyrektor Marcin Staniczek dotyczącą oświetlenia wojsk sportowych. To pytanie padło na 
poprzedniej komisji. Zapraszałem Pana Dyrektora, Pan Dyrektor niestety nie mógł dzisiaj 
być, ale wiem, że się kontaktował też z Panem Radnym i jest tabela, w której przesłana 
Państwu na dzisiejsze posiedzenie, w którym dość zwięźle, ale myślę konkretnie jest 
przedstawiona informacja o możliwości oświetlenia boisk. Jeżeli Państwo uważacie, że coś 
wymaga jeszcze uzupełnienia, to możemy kontynuować temat na kolejnych posiedzeniach, 
w tym również z udziałem Pana Dyrektora.  
 
Radny Łukasz Drob 
 
To ja poproszę, żeby ten materiał był uzupełniony o boiska, które nie są w zarządzaniu 
przez mostów, ponieważ też są takie obiekty, gdzie choćby ten w Cielmicach czy  
w Jaroszowicach, gdzie w tym wykazie jest to ujęte ze względu na to, że w inny sposób jest 
to zorganizowane, jeżeli chodzi o zarządzanie tymi obiektami. I wtedy właśnie wrócimy do 
tego tematu, jeżeli chodzi o...  
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Ja myślę, że najlepiej, jakby Pan Dyrektor był na kolejnym posiedzeniu i odpowiedział na te 
pytania, ponieważ ja do końca nie wiem, jak to wygląda, jeżeli jest boisko oddane w zarząd 
jakiejś innej instytucji, no to rozumiem, że ta instytucja właśnie decyduje, jak wygląda 
organizacja, funkcjonowanie tego obiektu.  
 
Radny Łukasz Drob 
 
Znaczy chodzi mi o boisko ogólnodostępne, czyli tak, jest boisko ogólnodostępne  
w Jaroszowicach i to oczywiście jest w zarządzaniu klubu, no to jak najbardziej tak. Kwestia 
boiska w Cielmicach na takich samych zasadach, a kwestie prawdopodobnie, chciałbym się 
dowiedzieć, jak wygląda kwestia wybrzeża energii dla tych obiektów, czy to wygląda w taki 
sam sposób. Czy w Cielmicach płaci miasto, czy płaci klub, nie? Bo uważam, że jeżeli to jest 
ogólnodostępne, no to powinno miasto.  
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Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Dobrze, oczywiście możemy temat kontynuować na kolejnym spotkaniu, czyli pewnie  
w sierpniu. Pan Dyrektor będzie zaproszony. Ok, dziękuję bardzo. Czy jakieś inne sprawy  
w tym punkcie, sprawy bieżące, wolne wnioski ktoś z Państwa przejmie proszę? Pani 
Barbara Konieczna.  
 
Radna Barbara Konieczna 
 
Ja nie będę składała wniosku, natomiast chciałam prosić Panią Dyrektor z Miejskiego 
Centrum Oświaty ewentualnie o przeanalizowanie regulaminu stypendiów młodych orłów, 
ponieważ mam takie informacje od mieszkańców, że zbyt wysokie są wymagania, jeśli 
chodzi o sprawy sportowe w porównaniu do artystycznych. Gdyby Pani Dyrektor mogła 
jeszcze raz gdzieś tam ze swoim zespołem to przeanalizować i tam za miesiąc, za dwa, jak 
się spotkamy, to ja zapytam przecież Pani [niezrozumiałe]. Nie musi być na piśmie, tylko 
wolnych wnioskach. Tak, tak, tak. Dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Dziękuję. Pani Radna Magdalena Łuka.  
 
Radna Magdalena Łuka 
 
Tak pomyślałam sobie, że jeśli mówimy o stypendiach, to chciałabym prosić, może byśmy 
złożyli wniosek o przeanalizowanie tych stypendiów dla zdolnych studentów z Tychów, 
ponieważ to są stypendia, które na ten moment wynoszą bodajże 1700,00 zł od lat 
kilkunastu, żeby pochylić się po prostu nad tym tematem.  
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Znaczy rozumiem, że chodzi o wysokość. Tak, nie kryteria, zasadność, tylko wysokość, tak. 
Proszę bardzo.  
 
Radna Barbara Konieczna  
 
My nie możemy ruszyć, że tak powiem, tego projektu uchwały, bo jeżeli my go ruszymy, to 
niestety wojewoda nam go odrzuci. 
 
Radna Magdalena Łuka 
 
Nie można przyznawać? 
 
Radna Barbara Konieczna  
 
Można przyznawać, natomiast nie jako Rada Miasta. Może przyznawać prezydent, jak organ 
prezydent, ale nie Rada Miasta. To nam się udało lata, lata wstecz wypracować i my na tej 
uchwale cały czas bazujemy i żeby ci nasi studenci, bo tam jest przede wszystkim też punkt 
jakby praca społeczna na rzecz miasta, żeby nagrodzić tych studentów, to moim zdaniem 
uważam, że powinniśmy to zostawić. Natomiast jeżeli ruszymy ten temat, obawiam się, że 
nie będziemy mogli w ogóle przyznać jako Rada Miasta stypendium.  
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Nie wiem, no to jest temat właśnie do jakiegoś bliższego przedstawienia, bo ja po prostu nie 
pamiętam tej chwili, tej uchwały. Czy tam jest wpisana ta kwota, 1700?  
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Radna Barbara Konieczna 
 
Nie, to nie jest wpisana kwota, tylko jest najniższa krajowa i tak to, nie, tam jest kwota 
średnia bazowa, no. Tak.  
 
Radna Magdalena Łuka 
 
Ja tutaj myślałam pod kątem tego, że Tyskie Orły to jest 5 tysięcy rocznie i ci uczniowie 
dostają, tak, do transzach co miesiąc, znaczy nawet jeśli przeliczymy, tak, 500,00 zł 
miesięcznie, a dla utalentowanych studentów ta stawka jest po prostu, no, moim zdaniem 
niska, tak, przy nakładzie pracy, jaki wnoszą, tak, i jeśli się angażują jeszcze społecznie, 
Może warto zaproponować prezydentowi, żeby ustanowił takie nagrody dla studentów, 
prawda?  
 
Radna Barbara Konieczna 
 
Na pewno stawka jest niska, tylko tak jak mówię, sto było przygotowane po jego uchwały  
w latach bodajże 2005 albo 2004 roku. I tak jak mówię, jeżeli ruszymy tą uchwałę, to nie 
będziemy mogli my jako Rada Miasta przyznać tej nagrody. Natomiast Pan Prezydent 
oczywiście jeżeli będziemy, to jak najbardziej.  
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Gwóźdź 
 
Nie wiem, to wymaga jakiegoś bliższego zapoznania się z tematem, bo jakby od lat to tak 
funkcjonuje i chyba nie wszyscy pamiętamy kulisy albo zasady szczegółowe, które rządzą 
tym, tym programem, ale przyjmujemy jako jeden z tematów do rozmowy. Dobrze. Szanowni 
Państwo, jeżeli nie ma kolejnych zgłoszeń, to bardzo Państwu wszystkim dziękuję za udział 
w dzisiejszym posiedzeniu, za przyjęcie uchwały i w związku z wyczerpaniem porządku 
obrad zamykam posiedzenie. Bardzo dziękuję. Do widzenia. 
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